
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ ŠKOLSKÉ RADY ZŠ RAKVICE ZE DNE 23. 6. 2022 

1) prezentace přítomnosti – viz prezenční listina 

2) jednání školské rady – program: 

- projednání a schválení dodatku ŠVP pro šk. rok 2022/2023 

- projednání připojení MŠ Rakvice do školské rady 

- dotazy školské rady na ředitele školy:  

. uskutečněné školní akce ve šk. roce 2021/22 

. výsledky zápisu do 1. třídy 

. informace o případných přestupech žáků na jiné školy a nově příchozích žáků 

. seznámení s případnými personálními a organizačními změnami pro šk. rok 

2022/23 

. řešení situace ukrajinských dětí na ZŠ Rakvice 

3) diskuze – dotazy a rozprava členů školské rady 

4) závěr 

Jednání školské rady zahájila předsedkyně školské rady Mgr. Miroslava Klímová a seznámila 

členy školské rady i veřejnost s programem jednání školské rady.  

ad 1) prezentace: 

Na jednání bylo přítomno 9 členů školské rady,  

ředitel základní školy Mgr. Petr Florián 

5 občanů 

ad 2.1) Projednání a schválení dodatku ŠVP pro šk. rok 2022/2023 

Ředitel ZŠ Mgr. Petr Florián a paní učitelka Mgr. T. Bajáková seznámili členy školské rady se 

změnami ve ŠVP, které se týkají především hodin informatiky na ZŠ, obsahu vzdělávání v této 

oblasti a počtu hodin v jednotlivých ročnících. Viz. ŠVP ZŠ Rakvice. 

Viz. příloha k zápisu. 

Závěr:  

Školská rada schvaluje dodatek ŠVP ZŠ Rakvice pro školní rok 2022/2023 

Výsledek hlasování: 9 – PRO, 0 – PROTI, 0 – ZDRŽEL SE 

 

ad. 2.2) Projednání připojení MŠ do školské rady 

Předsedkyně Mgr. Miroslava Klímová navrhla diskuzi o připojení MŠ ke školské radě. Návrh byl 

projednán všemi členy i veřejností, mezi kterou byla i vedoucí učitelka MŠ Jana Janoušková a 

tento návrh byl většinově zamítnut. S problémy týkající se MŠ mohou rodiče přijít na jednání 

školské rady ZŠ a problém bude řešen v rámci školní rady ZŠ. 

 



ad. 2.3) Dotazy školské rady na ředitele školy: 

. USKUTEČNĚNÉ ŠKOLNÍ AKCE V ROCE 2022/2023 

viz. příloha  

. VÝSLEDKY ZÁPISU DO 1. TŘÍDY 

Jedna 1. třída, třídní učitelka Mgr. Kateřina Straková, počet přijatých žáků k dnešnímu dni 16, 

počet odkladů 7, zápis proběhl za fyzické účasti rodičů a dětí ve škole. 

. INFORMACE O PŘÍPADNÝCH PŘESTUPECH ŽÁKŮ NA JINÉ ŠKOLY A NOVĚ PŘÍCHOZÍCH ŽÁKŮ 

DO ZŠ RAKVICE 

Na jiné školy odchází celkem 7 žáků, fyzický příchod do naší školy celkem 12 žáků z Ukrajiny. 

. SEZNÁMENÍ S PŘÍPADNÝMI PERSONÁLNÍMI A ORGANIZAČNÍMI ZMĚNAMI PRO ŠK. ROK 

2022/2023 

Od 1. 9. 2022 hledáme kuchařku (vedoucí kuchyně v dlouhodobé pracovní neschopnosti) a 

pomocnou kuchařku (odchází na vlastní žádost). 

Od 1. 9. 2022 nová učitelka v MŠ, od 1. 2. 2023 potřeba dalších dvou učitelek MŠ + možná 

správní zaměstnanec dle možnosti navýšení pracovních úvazků v souvislosti s přístavbou MŠ. 

Prodloužen zástup učitelky ZŠ za dlouhodobou pracovní neschopnost jiné paní učitelky. 

. ŘEŠENÍ SITUACE S UKRAJINSKÝMI ŽÁKY V ZŠ RAKVICE 

K současnému dni příchod 12 žáků z UK, od 1. 9. 2022 možná ještě cca 10 žáků, v některých 

třídách už je kapacita na hraně, především co se týká prostoru, v MŠ kapacita pro nově přijaté 

= 0, upraven obsah vzdělávání, místo některých předmětů se vyučuje český jazyk, zatím jde 

především o adaptaci žáků na prostředí. 

 

Ad.3) Diskuze 

Ing. Tomáš Krejčíř nabídl ZŠ Rakvice kontakt na fotografa školy, protože kvalita letošních 

školních fotografií neodpovídá představám rodičů ani některým učitelům.  

Světlana Kršková se dotázala na způsob rozloučení ZŠ Rakvice s 9. třídou. Rozloučení proběhne 

v rámci školy s třídním učitelem, rozloučení na obecním úřadě s panem starostou a 30.6. ve 

školním sadě s žáky 1. tříd v rámci projektu „Můj deváťák“. Tradiční ples se letos nekonal. Pro 

další ročníky devátých tříd ples nadále je v plánu.   

Ing. Bc Luděk Brňák, Ph.D. navrhl zvýšení úrovně výuky přírodovědných předmětů (fyzika, 

chemie) o praktické aplikace. Např. návštěvy Technického muzea, výstavy VIDA a o praktické 

ukázky pokusů v rámci hodin těchto předmětů. Mgr. Michal Polášek odpověděl, že výuka je 

limitovaná vybavením učebny, načež pan ředitel školy seznámil přítomné s plánem 

rekonstrukce učebny fyziky a obnovení pomůcek. Škola návštěvy např. Technického muzea 

pořádá. 



Ing. Tomáš Krejčíř se dotázal na aktuální stav a další postup přístavby MŠ. Ing. Pavel Rous 

informoval přítomné o aktuálním stavu. Do 31. 12. 2022 předá firma stavbu. Finance 

k vybavení třídy zajistí obec – zastupitelstvo schválí do konce roku. 1.2. 2023 nastoupí do MŠ 

nová paní učitelka.  

Ing. Bc Luděk Brňák, Ph.D. se zajímal o akci PODANÉ RUCE, která letos vyvolala u rodičů mnoho 

otázek kvůli hrazení 130 Kč neplánovaně. Pan ředitel vysvětlil, že se jedná o agenturu, která se 

zabývá sociometrickým šetřením-nežádoucími sociálními jevy ve třídě a jejich prevencí. 

Agentura se zve do třídy, ve které se problém vyskytne, či má určité předpoklady k 

jeho výskytu. Rodiče nejsou předem informováni. Problém se řeší v rámci školy. Mgr. Kateřina 

Bališová navrhla tuto akci a jí podobné financovat z dotací prevence a zdraví. Dále navrhla 

věnovat pozornost i projektu ŠABLONY. ZŠ formu tohoto financování do budoucna zvažuje.  

Mgr. Kateřina Bališová seznámila přítomné s klady a zápory výuky písma Comenia Script na ZŠ 

Rakvice. Toto písmo vzbuzuje u rodičů i učitelů protichůdné pocity. Škola s návratem psacího 

písma do budoucna nepočítá. 

ad 4) závěr: 

Předsedkyně školské rady poděkovala přítomným za účast na jednání.  

Jednání školské rady bylo ukončeno v 18:55 hod.  

V Rakvicích dne 23. 6. 2022 

Zápis zpracovala: Mgr. Miroslava Klímová, předsedkyně školské rady.  

 

 


